
Referat af Generalforsamling i Dansk Stabyhoun Klub, 2. juni 

2024 i Horsens Bibliotek, Tobaksgården 12, 8700 Horsens. 

Dagsorden  

1. Valg af dirigent  

2. Valg af referent 

3. Valg af 2 stemmetællere 

4. Forelæggelse af formandens beretning 

5. Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse og meddelelse af ansvarsfrihed 

(decharge) 

6. Forelæggelse af budget til godkendelse og fastsættelse af kontingent 

7. Behandling af indkomne forslag 

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 

På valg er: 

Dorthe Selling Jespersen - modtager genvalg 

Niels Villadsen – modtager valg 

Mette Merete Pedersen – modtager ikke genvalg 

Tina Kjærulf Fink, suppleant – modtager genvalg 

 

9. Valg af 1 revisorer og 1 revisorsuppleant 

10. Eventuelt. 

 

1. Valg af dirigent 

Bestyrelsen foreslog Jens Mauritzen, som blev enstemmigt valg som dirigent. 

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen er lovligt indkaldt, at der i afstemningerne 

alene vil deltage de af de fremmødte medlemmer, der er berettiget hertil ifølge vedtægterne for 

Dansk Stabyhoun Klub, at forslag til behandling på generalforsamlingen er modtaget rettidigt og 

at det i vedtægterne foreskrevne materiale er rettidigt offentliggjort på Dansk Stabyhoun Klubs 

hjemmeside. 

Generalforsamlingen er hermed beslutningsdygtig. 

2. Valg af referent 

Bestyrelsen foreslog Niels Villadsen, som blev enstemmigt valgt som referent. 

3.  Valg af to stemmetællere 

Kira Meyhoff-Madsen og Louise Gregers-Jensen blev valgt som stemmetællere. 

4. Forelæggelse af formandens beretning. 



Formandens beretning blev i hovedpunkter fremlagt af Dorthe Selling Jespersen, idet 

formanden, Louise Buur havde meldt forfald.  Beretningen er i sin helhed lagt op på Dansk 

Stabyhoun Klubs hjemmeside. 

På formandens vegne takkede Dorthe for opbakningen til bestyrelsens arbejde. 

Fra to opdrætteres side blev bestyrelsen rost og udtrykt håb om at bestyrelsen efter en del 

udskiftning af dens medlemmer nu ville opleve større kontinuitet.  Der blev også givet udtryk for 

et ønske om et tættere, og på nogle punkter tidligere samarbejde omkring forhold der har 

betydning for avlere, herunder blev specifikt nævnt outcross. 

Det blev foreslået at bestyrelsens arbejde med fjernelse af irrelevante opslag på klubbens 

facebookgrupper kunne lettes ved at alle opslag skal godkendes før de bliver lagt op. Dorthe 

forklarede, at det er en balancegang idet det også bør være sådan at medlemmer frit kan lægge 

opslag, billeder m.v. op uden en decideret godkendelse.  

Generalforsamlingen godkendte formandens beretning. 

5. Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse og meddelelse af 

ansvarsfrihed (decharge) 

Niels Villadsen fremlagde kort det reviderede regnskab, som ikke indeholder særlige 

overraskelser. 

Monica Salomon spurgte hvad der skal ske med klubbens formue i den - tænkte - situation, at 

klubben nedlægges.  Dirigenten henviste til vedtægterne for Dansk Stabyhoun Klub, hvorefter 

formuen i den situation disponeres af en ekstraordinær generalforsamling. 

Generalforsamlingen godkendte herefter det fremlagte regnskab og gav bestyrelsen decharge. 

 

6. Forelæggelse af budget til godkendelse og fastsættelse af kontingent 

Dorthe Selling Jespersen fremlagde budget for 2024.  Det er bestyrelsens ønske, at der ikke skal 

skabes overskud; men at klubbens midler bruges til at skabe aktiviteter for medlemmerne, 

således at der er noget for alle; men ikke nødvendigvis sådan at alle aktiviteter er lige 

interessante for alle.  Som eksempler nævnes at der i året planlægges at afholde flere 

webinarer som alle medlemmer kan tilgå gratis og at deltagerbetalingen for aktiviteter, for 

eksempel mentalvurderingen, afhænger af om deltageren er medlem af klubben. Det er 

imidlertid ikke muligt for bestyrelsen og udvalgene at lægge tilstrækkeligt mange timer og 

hænder i at skabe aktiviteter og bestyrelsen opfordrer derfor til at alle medlemmer overvejer om 

de har lyst til at skabe aktiviteter, eventuelt bare en enkelt aktivitet og uden forpligtelse til at 

fortsætte.  Alle er meget velkomne til at kontakte bestyrelsen med forslag og ideer. 

Per Nielsen opfordrede til at de gebyrer, der pålægges avlerne, bliver nedsat, idet regnskabet og 

budgettet både fremviser et positivt resultat for året og en solid opsparing. Det er ifølge hans 

opfattelse opdrætterne der er klubbens vigtigste medlemmer fordi de leverer hvalpe og dermed 

medlemmerne i klubben.  Efter drøftelse blev det fastslået, at gebyrer osv. er indsat i 

avlsregulativet “i dårligere tider”; men i øvrigt er bestyrelsens ansvar og beslutning.  Bestyrelsen 

har noteret sig, at nedsættelse af gebyrerne er et ønske fra opdrætternes side og vil tage dette 

til overvejelse. 

Generalforsamlingen godkendte herefter budgettet for 2024. 



 

 

 

Generalforsamlingen godkendte desuden, at det årlige kontingent forbliver det samme, dvs. 

250 kr. for enkelt medlemskab og 400 kr. for husstandsmedlemskab. 

7. Behandling af indkomne forslag 

Forslag 1.  

Forslag til ændring af vedtægterne. 

§ 6.  Stk. 3.  Almindeligt kontingent giver 1 stemme til generalforsamlingen. 

Familiemedlemskab, hvor der betales nedsat kontingent for person i samme husstand, giver 2 

stemmer til generalforsamlingen.  

Foreslås ændret til 

§ 6. Stk. 3.  Almindeligt kontingent giver 1 stemme til generalforsamlingen. Familiemedlemskab, 

hvor der betales nedsat kontingent for person i samme husstand, giver 2 stemmer til 

generalforsamlingen. Begge personer skal være 18 år og registreret som medlem i DASK.  

 

Dorthe Selling Jespersen begrundede forslaget således:  Den oprindelige formulering af §6, stk. 

3 er uklar m.h.t. hvem der kan stemme på generalforsamlingen, herunder alderskravet.  I 

teorien kan formuleringen forstås således at et mindreårigt medlem kunne bruge “2. stemme".  

Desuden tager formuleringen ikke højde for at et af husstandens to medlemmer kan være 

forhindret i at møde op og er derfor uklar m.h.t. om det fremmødte medlem kan bruge begge 

stemmer.  Forslaget gør op med begge disse forhold. 

Det blev drøftet om der med forslaget blev givet mulighed mere generelt for at stemme med 

fuldmagt. Dirigenten fastslog at forbuddet mod at stemme via fuldmagt opretholdes også hvis 

forslaget vedtages. 

Generalforsamlingen vedtog herefter forslaget enstemmigt. 

Forslag 2:  

Forslag til ændring af vedtægterne. 

§ 9 Stk.7. Der tages referat af bestyrelsesmøderne. Referatet underskrives af deltagerne, og et 

beslutningsreferat fra hvert bestyrelsesmøde offentliggøres i næstfølgende nummer af 

klubbens medlemsblad eller på anden måde.  

Foreslås ændret til 

§ 9. Stk. 7. Der tages referat af bestyrelsesmøderne. Referatet underskrives af formand og 

kasserer, såfremt en af disse er fraværende, underskrives det af næstformand og kasserer, og 

et beslutningsreferat fra hvert bestyrelsesmøde offentliggøres i næstfølgende nummer af 

klubbens medlemsblad eller på anden måde.  



Dorthe Selling Jespersen begrundede forslaget således: Kravet om at alle 

bestyrelsesmedlemmer printer, underskriver, indscanner og videresender det samme 

dokument er meget upraktisk og medfører f.eks. at første underskrift bliver meget utydelig eller 

forsvinder.  Der er således alene tale om en praktisk lettelse. 

Flere af de tilstedeværende medlemmer satte spørgsmålstegn ved om ikke 

bestyrelsesmedlemmer der var uenige i en beslutning i bestyrelsen ville løbe den risiko, at 

deres uenighed ikke kom med i referatet. Bestyrelsen fremførte herimod, at alle skal godkende 

referatet på e-mail og at der vil eksistere en e-mailkorrespondance som dokumenterer 

uenigheden. Desuden er der en loyalitetspligt når referater udformes, så de der underskriver 

har pligt til at medtage et medlems uenighed i en beslutning.  

Generalforsamlingen vedtog herefter forslaget enstemmigt. 

Forslag 3 

Dansk Stabyhoun Klub skal have et forum for opdrættere og hanhunde-ejere. 

Dette forum skal bruges til udveksling af information, erfaring og idéer. 

Mindst en person fra bestyrelsen skal være præsenteret i dette forum. 

Beslutninger skal tages i bestyrelsen.  

Avlsudvalg og international kontaktperson skal i dette forum orientere om sidste nyt. 

I klubbladet bringes referater af vigtige punkter fra dette forum, således at alle medlemmer 

holdes orienteret om nyt på opdrætter-fronten. 

Dorthe Selling Jespersen fremlagde forslaget på vegne af forslagsstilleren, Lone Pedersen, der 

ikke selv havde mulighed for at være til stede.  

Begrundelsen for forslaget er at det fra opdrætternes side ønskes at være bedre opdateret med 

de nyeste udviklinger, viden osv.  Flere tilstedeværende opdrættere redegjorde for, at de er 

enige i at dette er et stort ønske og at de oplever, at information ikke deles tidligt nok med dem. 

Christina, Kathrine og Dorthe fremførte herefter, at bestyrelsen er enig i hensigterne med 

forslaget; men at forslaget indeholder en opgavefordeling mellem bestyrelse/avlsudvalg og 

opdrættere, som betragteligt øger mængden af opgaver for bestyrelse/avlsudvalg, hvilket ikke 

er realistisk.  Dette betyder, at selv om generalforsamlingen måtte vedtage forslaget, så ville det 

være vanskeligt at opfylde det.   

Det blev drøftet, at hvis forslaget vedtages i den nuværende form, så er bestyrelsen bundet af 

det både med hensyn til fordeling af opgaver og udformningen af/arbejdet i det forum som 

forslaget.  Derved er der begrænset fleksibilitet til at finde den bedste måde at sikre 

vidensdelingen. 

Flere opdrættere i forsamlingen redegjorde derefter for, at hensigten med forslaget ikke er at 

bestyrelsen/avlsudvalget skal stå for alt arbejdet, men at det kan være hvem som helst der 

deltager i dette forum.  

Bestyrelsen fastholdt, at forslaget er uhensigtsmæssigt af de nævnte årsager. Christina 

redegjorde derefter for avlsudvalgets tanker om vidensdeling som f.eks. kan være møder på 

teams eller zoom suppleret med et fysisk møde en gang om året.  Bestyrelse og avlsudvalg gav 

håndslag på, at der snarest vil komme et oplæg og en invitation til opdrættere og kommende 

opdrættere til at etablere et sådant forum. 
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